
Zápis ze zasedání výboru JČMF dne 30.11.2024 

Žitná 609/25, Praha 1 

  

Na zasedání bylo přítomno 33 členů výboru JČMF či jejich zástupců a 6 hostů, viz přiložená prezenční listina.  

Program zasedání výboru Jednoty listopad 2024: 

1)      10:00 - Zpráva předsedkyně JČMF o činnosti předsednictva 

2)      10:15 - Zpráva hospodáře JČMF o financích a rozpočtu na rok 2025 

3)      10:30 - Zpráva kontrolní komise 

4)      10:45 - Informace zástupců pobočných spolků a odborných komisí o jejich činnosti jejich 

činnosti. 

5)      11:30 - Aktuální průběh revize RVP + diskuse k tématu 

6)      12:00 - Informace o přípravě Sjezdu JČMF v Liberci 

a.       Aktuální stav příprav 

b.       K rozhodnutí na příštím zasedání výboru: 

                                                               i.      Nominace komisí 

                                                              ii.      Pravidla pro udělování vyznamenání 

                                                             iii.      Editor sborníku 

                                                             iv.      Návrhy na volené funkce 

7)      12:30 - Informace o nové databázi členů JČMF 

8)      12:40 - Různé – pojištění, připomenutí vyplnění databáze RVS, termín dalšího zasedání 

 

Program byl schválen bez námitek. 

Ad 1) A. Šolcová přednesla zprávu o činnosti předsednictva. Nejdůležitější body jsou uvedeny níže. Výbor 

vzal zprávu na vědomí. 

• Jednání předsednictva výboru se konala 17.9.2024 a 19.11.2024, výbor řeší aktuální problémy online, 

další schůze proběhne 28.1.2025. 

• Proběhlo rozloučení s RNDr. Jaroslavem Suchánkem (Ostrava), s PaedDr. Libuší Hozovou (Opava), 

s prof. RNDr. Jiřím Cihlářem, CSc. (Ústí nad Labem) a s Ing. Vlastimilem Doubravou (Pardubice) 

• Proběhlo jednání zástupců JČMF a dalších organizátorů soutěží v poslanecké sněmovně především  

o vztahu ministerstva k soutěžím, o možnosti podpory učitelů při přípravě žáků na soutěže. 

• A. Šolcová připomněla, že jednání s ČOV ohledně užívání slova olympiáda skončila pozitivně. Slovo 

olympiáda smíme užívat jen s přívlastky Matematická nebo fyzikální atd., tedy jen vazby Matematická 

olympiáda, Fyzikální olympiáda atd. 

• ČEZ bude podporovat přímo JČMF, nikoli jednotlivé soutěže, ale JČMF bude tyto prostředky ve 

prospěch soutěží. Přislíbená částka je 120 tis. Kč. 

• A. Šolcová vyjádřila poděkování P. Ambrožovi za práci hospodáře, který má pro velké množství žádostí 

o granty MŠMT na podporu soutěží více práce. 

• Vyhlášení cen prof. Babušky bude probíhat v úterý 17. 12. 2024 v Ústavu termomechaniky AV ČR, 

JČMF ji podporuje částkou 15 tis. Kč. 

• Je vyhlášen 3.ročník Ceny Martina Černohorského na rok 2025. 

• Na podzim byli vyhlášení vítězové ceny Albertus, 5. října bylo vysíláno předání na ČT2. JČMF ji 

podporuje částkou 15 tis. Kč. 

• 3. 12. 2024 proběhne valná hromada nakladatelství PROMETHEUS, na jednání bude zveřejněna 

výše vyplácených podílů na zisku. JČMF má podíl 10 procent. 



• RVS uvažuje o důstojné oslavě 35.výročí vzniku této společnosti, v červnu je v plánu „Týden 

vědy“, kterého se zúčastníme. Bližší informace může poskytnout J. Dolejší. 

• JČMF přijala záštitu za výstavu fotografií ve FÚ AV ČR.  

• Výbor vede jednání o přípravě XXI. Sjezdu JČMF 1. – 3. července 2026 v Liberci.  

• K. Termer a D. Hlubinka ladí novou databázi JČMF. 

• Výbor připravuje podporu akcí k Mezinárodnímu dni matematiky 2025 s podtitulem 

MATHEMATICS, ART AND CREATIVITY. 

 

Ad 2) P. Ambrož přednesl zprávu hospodáře JČMF o financích a navrhl rozpočet na rok 2025, 

okomentoval, proč je navržen jako deficitní, nejspíše k tomu ale nedojde díky spoluúčastem, která jsou 

hrazeny často z jiných prostředků než JČMF. Rozpočet byl schválen. (Hlasování 32-0-1) 

• Námitku vznesl J. Bouchala, že pobočky dostaly pozdě dotace a chtěl vědět, jak se peníze rozdělují.  

• P. Ambrož přislíbil rozeslat rozdělovací tabulky na finance. Tabulku na rok 2025 přislíbil zaslat v únoru. 

• Proběhly návrhy na rozdělení více peněz pro pobočné spolky z Promethea. Proběhla ohledně toho 

diskuse. 

• J. Dolejší navrhl, aby se na dalším zasedání výboru jednalo o rozdělení část podílu z Promethea. 

• Všechny nové projekty prošly.  Je třeba odevzdat zprávy RVS do konce roku a MŠMT rovněž. 

• D. Hlubinka vznesl dotaz, kolik má JČMF na účtech prostředků.  

P. Ambrož ukázal vše z internetového bankovnictví. 

 

Ad 3) Zprávu kontrolní komise přednesl předseda K. Lepka. Komise konstatuje, že neshledala žádné nedostatky. 

Rozpočet je připraven řádně. Komise doporučuje nové zdroje příjmů, především sponzory. Komise podporuje 

novou databázi členů. Zpráva je přílohou. Výbor ji vzal na vědomí. 

Ad 4)  

• Za ČMS promluvila S. Tomiczková – ČMS pořádá spoustu akcí: EMC, Cena pro mladé, SVOČ 

v matematice a informatice, udělili cenu ČMS, informace lze nalézt na webu ČMS. 

• Za ČFS podala informace J. Brotánková. Probíhá příprava konference českých a slovenských fyziků 

v Liberci 2026, dále se ČFS starala o tyto akce: Cena Milena Odehnala – předání v říjnu 2024, cena 

Albertus, podpora různých aktivit studentů  

• E. Fuchs informoval za SUMu a uvedl tyto akce: SVOČ v didaktice matematiky (problémy s financemi, 

končí podpora PF UK Praha, problémy s AI), Konference středoškolských učitelů v Brně, Konference 

v Srní – Zde proběhla diskuse o terminologickém slovníku, terminologická komise jej má připravený, 

ale nakladatelství to nechtějí to vydat). Na téma terminologického slovníku proběhla diskuse a P. 

Hofmanovou se bude snažit situaci dořešit. 

• Za ČFS promluvil Z. Drozd a zmínil tyto akce: Přehlídka bakalářských prací Science on stage ve Finsku, 

Veletrh nápadů učitelů fyziky.  

• Dále zmínil za ČKM T. Kaiser Nadaci Heidelberg Laureate Forum. 

• Komitét pro fyziku reprezentoval P. Exner, Jmenoval akce: Valné shromáždění v Číně (přišli o jedno 

místo, platíme počet členských podílů, 3 kandidáti neuspěli), konference Qmath. Dále informoval, že 

členské příspěvky do mezinárodních organizací byly navýšen. Zmínil problémy žen ve fyzice. Proběhla 

výzva na pořádání valného shromáždění IUPAP. 

• T. Kaiser promluvil o přípravách ÚK MO v Plzni. Pořádá ji plzeňský pobočný spolek v Plzni. 

• J. Kříž, předseda výboru Fyzikální olympiády, vysvětlil, proč se ČR nezúčastnila IFO.  Česká republika se 

vydala doporučení necestovat do Íránu. Na EFO získali zlatou medaili. J. Kříž také poskytl informace o 

financování veřejných vysokých škol, které dostanou pouze 3 miliardy navíc. 

Ad 5) J. Dolejší informoval o stavu RVP. Návrhy jsou hotové, jsou k dohledání na webu. Atmosféra je 

složitá, pracovníci nemusejí být ideální. Neexistuje spolupráce mezi obory. E. Fuchs za matematiku 



odešel z práce na NPI, protože by se pod to nemohl podepsat. Učivo je nepodstatné a vše je založeno 

na tzv. kompetencích. Celkově je to tristní stav. M. Kaslová promluvila o učitelských sdíleních. Odmítla 

k tomu psát recenze. Proběhla diskus e. Pracovní skupina pro umělou inteligenci při vyučování? 

Dávejte návrhy J. Dolejšímu. Společnost pro kybernetiku a informatiku pracuje na podobném tématu– 

A. Šolcová 

Ad 6) J. Příhonská přednesla informace o Sjezdu v termínu 1.-3. 6. 2026 na TU v Liberci.  Záštitu přijal 

rektor RNDr. Jiří Hozman, Ph.D. Příprava programu je v plném proudu. Organizační výbor by 

potřeboval znát podrobnosti.  J. Dolejší moc poděkoval. J. Dolejší poprosil členy o pomoc s výběrem 

lidí pro komise a pravidla pro udělování vyznamenání.  

Ad 7) K. Termer informoval o nové databázi členů, která se postupně dolaďuje. Pomocí staré databáze 

již nebylo možné rozesílat hromadné maily na všechny adresy. O technickou aktualizaci databáze se 

bude starat firma. Databáze běží u nich. Stojí to kolem 20 tis. Kč. Případné připomínky směřujte  

na K. Termera. 

Ad 8)  

• J. Pospíšil informoval o možnosti užívat hlasovací systém na univerzitě v Plzni pro hlasování per 

rollam. 

• M. Kaslová připomněla existenci a rozvoj soutěže Pangea 

• P. Hofmanová sdělila, že je JČMF pojištěna na odpovědnost.  

Případné události je možné řešit s ní.  

• Příští schůze výboru JČMF se bude konat dne 7. 6. 2025 v 10.00 v Modré posluchárně MÚ AV 

ČR. 

 

 

 

V Praze dne 30.11. 2024  

zapsala Mgr. Pavla Hofmanová, tajemník JČMF. 

 

 

 

 

 

Přílohy:  

1) Prezenční listina 

2) Zpráva kontrolní komise 


